
  استقلال پس از ۵ تساوی متوالی، سرانجام به برد دست یافت؛ 
بازی از نگاه شما چطور بود؟

بازی قشنگی بود. استقلال بدشانسی های هفته های قبل را 
نداشت و موقعیت هایش به گل تبدیل شد. واقعا بچه ها می خواستند 
از بحران خارج شوند و تنها راه حلش هم برد مقابل پیکان بود. تیم 
بخوبی توانست این کار را انجام دهد و به برد پرگل دست یافت. 
این برد باعث می شود استقلال با شرایط بهتری لیگ را ادامه دهد. 
  پیکان برای مساوی به زمین آمده بود یا استقلال خیلی خوب 

بازی کرد؟
فکر می کنم اس��تقلال خیلی خوب بازی کرد. تیم سیستم 
2-۵-3 خ��ودش را بازی و در حمله نیز خیلی خوب عمل کرد. 
نبض بازی دست استقلال بود. زمانی که پیکان هر از گاهی حمله 
می کرد، اس��تقلال از موقعیت پشت دفاع آنها استفاده می کرد و 

توانست از موقعیت هایش بخوبی استفاده کند. 
  از ۳ گل اس�تقلال، ۲ گل را مدافعان تیم به ثمر رساندند، آیا 

این ضعف خط حمله را نشان نمی دهد؟
نه! در تیم های باش��گاهی دنیا ه��م این اتفاق می  افتد. چون 
مدافعان از نظر فیزیکی و س��رزنی نس��بت به س��ایر بازیکنان 

برت��ری دارند و از س��وی دیگر چون تیم های حریف کمتر روی 
آنها برنامه ریزی می کنند، می توانند از موقعیت ها استفاده کنند. 
یعن��ی حریف یارگیری را با فورواردها انجام می دهد و این باعث 
می شود مدافعان آزاد باشند. این ضعف خط حمله استقلال نیست. 
مهاجمان تیم دوندگی بالا و جاگیری خوبی دارند که باعث می شود 
فضا برای مدافعان باز شود و به گل هم برسند. همانطور که در 
فوتبال در بحث دفاعی فقط مدافعان نقش ندارند، بلکه همه نفرات 

کمک می کنند، در امر گلزنی هم همین طور است. 
  مطهری برخلاف دیدارهای قبل که دقایق آخر به زمین می آمد، 
این بازی فرصت بیشتری داشت و گلزنی هم کرد. شاید اگر در 
دیدارهای قبل زمان بیشتری به این بازیکن می دادند، استقلال 

زودتر طلسم تساوی های متوالی اش را می شکست. 
این سؤال را مسلما سرمربی تیم باید پاسخ دهد. حتما در طول 
هفته های گذشته مطهری شرایط بدنی یا روحی خوبی نداشته و 
کم  کم توانسته شرایط خود را بهبود ببخشد. شاید به همین دلیل 
بوده که مربی از او در این دیدار در وقت بیشتری بازی گرفته است. 
به هرحال مطهری در دیدار با پیکان نشان داد بازیکن توانمندی 

است و می تواند تأثیرگذار باشد. 

  عملکرد خارجی های تیم را چطور دیدید؟
خارجی های تیم روز به روز بهتر می ش��وند. آنها روز اول خوب 
کار کردند اما چند هفته افت داشتند. فکر می کنم دلیل افت هم 
این باشد که هنوز با فوتبال ما آشنا نیستند. لیگ ما با خیلی از 
لیگ های دنیا متفاوت اس��ت. فوتبال ما فیزیکی است و شرایط 
خاص خودش را دارد اما در مجموع خارجی ها خوب کار کرده اند 

و دارند به شرایط آرمانی می رسند. 
  آبی ها در چه پست هایی نیاز به یارگیری دارند؟

وقتی از سیستم 2-۵-3 استفاده می شود، عملا وریا غفوری 
در پست وینگر راست و جای بازیکن دیگر بازی می کند. مهم تر 
از س��مت راست اما استقلال به یک پلی میکر نیاز دارد تا بتواند 
حملات را طراحی کند و نبض بازی دست او باشد. ولی استقلال 

باید تا نیم فصل صبر کند و با این بازیکنان بسازد. 
  استقلال سه شنبه با سپاهان بازی دارد که جنگ مدعیان به 

حساب می آید؛ آبی ها می توانند برنده این دیدار باشند؟
درس��ت است که امسال س��پاهان تیم خیلی خوبی است و با 
هزینه هایی که کرده ، تیم خوبی بس��ته  است اما یادشان نرود که 
این سپاهان است که با استقلال بازی دارد. یعنی آنها باید بدانند 

تیم مقابل آنها تیمی است که قهرمان آسیا شده و پرافتخارترین 
تیم ایرانی در آسیاست. این نکته را کادرفنی باید به بچه ها گوشزد 
کند تا از نظر روحی-روانی شرایط تیم بهتر از سپاهان شود. درست 
است که بازی سختی داریم اما نباید گل بخوریم، اشتباهات مان باید 
خیلی کم باشد و بتوانیم از اشتباهات حریف استفاده کنیم. همه 
تیم ها باید از باشگاه بزرگی مثل استقلال بترسند نه ما از دیگر تیم ها. 

  استقلال با فرهاد مجیدی می تواند قهرمان لیگ شود؟
چرا نه؟! فرهاد چند سال است در استقلال حضور دارد، در بین 
تماشاگران محبوب است و نقاط ضعف و قوی باشگاه را می داند، تیم 
را خودش بسته و با شرایط تیم هم آشناست. مجیدی اگر حواشی 
را از خود دور کند و تمرکزش بیشتر روی بازی های تیمش باشد، 

قهرمانی استقلال با او دور از دسترس نخواهد بود. 
  مدیریت مصطفی آجورلو را در این مدت چطور دیدید؟

تا به اینجای کار که مدیریت آقای آجورلو خوب بوده اس��ت. 
حضور آقایان محمد مؤمنی و خس��رو حیدری و دیگر دوستان 
باعث ش��ده تفکرات جوان و نو وارد باش��گاه ش��ود. امیدوارم از 
تفکرات دوستان استفاده شود و فقط به عنوان سمبل در تیم به 

کار گرفته نشوند.

همه دارایی کاراته ایران
روی تاتامی آسیا

رقابت های کاراته قهرمانی رده های س��نی آسیا در 
حال��ی به میزبانی قزاقس��تان در آلماتی برگزار خواهد 
ش��د که فدراس��یون کاراته ایران ب��ا ترکیبی کامل در 
این رقابت ها روی تاتامی خواهد رفت. به گزارش مهر، 
این دوره از مس��ابقات بیست و هفتم آذر با حضور ۵۴۵ 
کاراته کا از 2۹ کشور آسیایی به مدت ۴ روز در رده های 
سنی نوجوانان، جوانان، زیر 2۱ سال و بزرگسالان در 2 
بخش زنان و مردان برگزار خواهد شد. فدراسیون کاراته 
ایران پس از وقفه ای 2 ساله در پی شرایط سخت شیوع 
پاندم��ی کرونا که تعطیلی فعالیت های ورزش��ی بویژه 
مس��ابقات مختلف را به دنبال داش��ت، این بار با اعزام 
کاروانی کامل )ایران بیش��ترین ورزشکار و مربی را در 
مس��ابقات قهرمانی آسیا دارد( به دنبال کسب بهترین 
نتایج است. اهمیت حضور تمام تیم های ملی کاراته ایران 
در شرایطی است که با توجه به اوضاع اقتصادی کشور 
تصور می شد فدراسیون نتواند تیم هایش را به قزاقستان 
اع��زام کند ولی نه تنها ای��ن اتفاق رخ نداد، بلکه ایران 
کامل ترین تیم را در میان تمام تیم های آسیایی دارد تا 
جایی که در 2 بخش دختران و پسران تمام نفرات اعزام 
خواهند شد. در واقع در این روزهای سخت اقتصادی، 
کارات��ه ایران 3 برابر بودجه س��الانه خود هزینه اعزام 
تیم های ملی کرد تا خللی در روند پشتوانه سازی کاراته 
پیش نیاید. اوایل سال ۹۸ و در روزهای ابتدایی حضور 
طباطبایی در فدراسیون کاراته، تیم های پایه به مسابقات 
اعزام نشدند. او پس از لغو اعزام در صحبت هایش مدعی 
ش��د مقدمات کار برای اعزام تیم فراهم نشده بود و به 
همین دلیل نتوانست تیم هایش را روانه مسابقات کند. 
بع��د از این صحبت ها، برخی منتقدان مدعی ش��دند 
اینها بهانه ای بیش نیست و فدراسیون توجه لازم را به 
تیم ه��ای پایه ندارد ولی اعزام تیم های کاراته با نفرات 
کامل به مسابقات قزاقستان نشان داد اهمیت تیم های 
پایه برای فدراسیون کاراته به اندازه ای است که حاضر 
ش��ده برای برگزاری اردوها و اعزام، ۱۵ میلیارد تومان 
هزینه تمام رده ها کند. اقدام فدراسیون در اعزام تمام 
ورزشکاران به مسابقات قهرمانی آسیا ارزشمند بوده و 
حالا نوبت کاراته کاها بویژه در رده های پایه است که در 
رقابت با قدرت های آسیا بهترین نتایج را کسب کنند. 
با نگاهی به س��ایت رسمی مسابقات مشخص می شود 
بیشترین تعداد شرکت کننده برای وزن ۶۷- بزرگسالان 
مردان اس��ت که در آن 22 ورزش��کار حضور دارند. در 
بخش مربیان، ایران به همراه قزاقستان بیشترین مربی 
را در این مسابقات دارند. در این بین ایران با ۶۴ کاراته کا 
در 2 بخش کاتا و کومیته دختران و پسران بیشترین و 
پاکستان با 2 ورزشکار کمترین شرکت کننده را در این 

دوره از مسابقات به نام خود کرده اند. 

پاسخ فدراسیون گابن: یکی از نامه ها 
جعلی بوده است!

فدراس��یون فوتبال گابن در نامه ای به فدراس��یون 
فوتبال ای��ران اعلام کرد یک��ی از نامه های مربوط به 
بازیکن گابنی تیم گل گهر سیرجان جعلی بوده است. 
به گزارش تسنیم، پس از حاشیه ها و کش و  قوس های 
فراوان بر س��ر استفاده باش��گاه گل گهر از یک بازیکن 
گابنی و شکایت باشگاه های استقلال، سپاهان و پیکان، 
فدراسیون فوتبال ایران برای مشخص شدن صحت و 
س��قم سابقه ملی »بانیاما« بازیکن گابنی تیم گل گهر 
سیرجان، اقدام به استعلام از فدراسیون این کشور کرد. 
در پاسخ استعلام فدراسیون ایران، دبیرکل فدراسیون 
فوتبال گابن اعلام کرده اس��ت یکی از نامه های قبلی 
ک��ه حضور اری��ک بوکوم بانیام��ا را در بازی های ملی 
گابن تأیید کرده، جعلی بوده اس��ت. همچنین در این 
نامه اعلام ش��ده اس��ت بانیاما در یکی از اردوهای تیم 
 ملی گابن حضور داشته است. فدراسیون گابن در نامه 
خود به فدراس��یون ایران تأکید کرده است با کارمند 
متخلف که نامه جعلی را برای فدراسیون ایران ارسال 
کرده است، برخورد خواهد کرد. فدراسیون فوتبال ایران 
با کمک فیفا و دریافت ایمیل رسمی فدراسیون گابن 

موفق شده است این استعلام را انجام دهد. 

رقابت عراق و پاکستان بر سر ملیت 
هافبک منچستریونایتد

رسانه های پاکستانی اعلام کردند فدراسیون فوتبال 
این کشور تلاش می کند هافبک جوان منچستریونایتد 
به تیم ملی پاکستان دعوت شود. »زیدان اقبال« هافبک 
۱۸ ساله باشگاه منچستریونایتد از پدری پاکستانی و 
مادری عراقی متولد ش��ده و پ��س از حضور در بازی 
من ی��و مقابل یانگ بویز در لی��گ قهرمانان اروپا مورد 
توجه 2 فدراسیون فوتبال عراق و پاکستان قرار گرفته 
است. در همین حال مادر زیدان اقبال می گوید: پسرم 
فق��ط برای تیم ملی عراق بازی می کند، همان طور که 
در رده زیر 23 س��ال در ترکیب عراق به میدان رفته 
و بزودی با همراهی هم راهی بغداد خواهیم ش��د. به 
گفت��ه مادر زیدان اقبال، وزیر ورزش ش��خصا مراحل 
ام��ور اداری و دع��وت از این بازیک��ن را دنبال کرده و 
در تلاش است هافبک منچس��تریونایتد به نخستین 
اردوی تیم  ملی عراق دعوت شود. زیدان که متولد سال 
2003 میلادی اس��ت، در صورت پیوستن به تیم  ملی 
عراق، نخستین بازیکن تاریخ فوتبال این کشور و البته 
نخستین بازیکن تاریخ غرب آسیا لقب می گیرد که با 
پیراهن منچستریونایتد به میدان رفته است. همچنین 
دومین بازیکن تاریخ فوتبال عراق به شمار خواهد رفت 
که پس از هوار ملامحمد س��ابقه حضور در رقابت های 

لیگ قهرمانان اروپا را داشته است. 

اخبار

ورزشی

زینب حاجی حس�ینی: بعد از گذشت بیش از 3 ماه از تصدی 
وزارت ورزش توس��ط حمید س��جادی، وی س��رانجام درباره 
کلیدی ترین معاونت خود به جمع بندی رسیده و نتیجه آنها را 
طی همین روزها اعلام می کند. انتظار می رفت حمید سجادی 
بعد از ورود به ساختمان وزارت ورزش، نخستین تصمیم خود 
برای تکمی��ل چارت مدیریتی این وزارتخانه را درباره معاونت 
توس��عه ورزش قهرمانی و حرفه ای بگیرد که به دلیل مرتبط 
بودن با تمام فدراس��یون ها، مجامع آنه��ا و... از اهمیت بالایی 
برخوردار اس��ت اما این تصمیم گیری تا امروز به تأخیر افتاده 
اس��ت. این در حالی ب��ود که همزمان با حضور س��جادی در 
وزارت ورزش، نام گزینه های زیادی برای صندلی های معاونت 
این وزارتخانه بر س��ر زبان ه��ا افتاد که برخی از آنها به همین 
معاونت توس��عه ورزش قهرمانی و حرف��ه ای نزدیک بودند اما 
عدم جمع بندی قطعی وزیر ورزش درباره آنها باعث ش��د این 

معاون��ت و صندلی مهمش کماکان در اختیار مهدی علی نژاد 
بماند. علی رغبتی از جمله مدیران پیش��نهادی برای معاونت 
وزارت ورزش بود؛ مدیری قدیمی و باتجربه که طی سال های 
گذشته حضور ثابت و مستمری در وزارت ورزش داشت و مدت 

زمانی را هم با عضویت در هیات مدیره 
باشگاه پرسپولیس سپری کرد. مهرزاد 
حمیدی، معاون تربیت بدنی و سلامت 
وزارت آموزش و پرورش هم دیگر گزینه  
محتمل برای بر عهده گرفتن مسؤولیت 
این معاونت بود اما شانس وی هم مانند 
رغبتی به مرور کم ش��د. در این میان 

نام محمد پولادگر هم برای معاونت توسعه ورزش قهرمانی و 
حرفه ای وزارت ورزش مطرح شد اما وقتی او در انتخابات اتحادیه 
تکواندوی آسیا متصدی نایب رئیسی شد و اینگونه شرایط را برای 

خود و ورود دوباره به انتخابات فدراسیون تکواندوی ایران مهیا 
کرد )بر اساس آیین نامه جدید انتخاباتی فدراسیون ها(، احتمال 

حضورش در وزارت ورزش کمتر شد. 
ورود پولادگ��ر به انتخاب��ات 2۵ دی ماه تکوان��دو - برای 
شش��مین دوره متوالی- نام وی را از 
فهرس��ت گزینه های معاونت وزارت 
ورزش خ��ارج کرد، البته برای زمانی 
کوتاه، چرا که مجددا نام او به عنوان 
گزینه اصلی مطرح شد و این بار وزیر 
ورزش خیل��ی جدی تر درباره محمد 
پولادگ��ر و تصدی معاونت توس��عه 
ورزش قهرمانی و حرفه ای توس��ط وی به جمع بندی قطعی 
رس��یده اس��ت و بزودی حکم او صادر خواهد ش��د و به نظر 
می رسد این اتفاق در همین هفته رقم می خورد. بدین ترتیب 

مهدی علی نژاد پس از 22 ماه از وزارت ورزش خارج می شود. 
علی نژاد 2۸ اسفندماه ۹۸ با حکم مسعود سلطانی فر، وزیر وقت 
ورزش، معاون توسعه ورزش قهرمانی و حرفه ای شد. در این 
میان مطرح شدن استعفای مهدی علی نژاد از معاونت توسعه 
ورزش قهرمانی و حرفه ای وزارت ورزش هم بیشتر یک تاکتیک 
رسانه ای و البته موید همین موضوع است که بررسی ها درباره 
جایگزین وی نهایی شده و او باید همین روزها صندلی خود 
در وزارت ورزش را ت��رک کن��د. در هر صورت معاون ورزش 
قهرمانی و حرف��ه ای وزارت ورزش آخرین جابه جایی مهمی 
است که توس��ط حمید سجادی انجام می شود. وی پیش از 
این در بخش ورزش و در رابطه با مدیریت ش��رکت توسعه و 
نگهداری اماکن ورزش��ی، معاونت فرهنگی و توس��عه ورزش 
همگانی و معاونت ورزش بانوان و معاونت مدیریت و توسعه 

منابع تصمیم گیری کرده بود. 

محمد پولادگر در یک قدمی صندلی معاونت وزارت ورزش

خداحافظیعلینژاد

والیبال نشسته ایران نامزد بهترین تیم جهان شد
تیم ملی والیبال نشسته ایران نامزد بهترین تیم جهان در سال 202۱ شد. کمیته بین المللی پاراالمپیک در پایان سال 202۱ قصد دارد برترین های 
جهان را در این سال معرفی کند و بر همین اساس تیم والیبال نشسته ایران که در پاراالمپیک توکیو توانست با اقتدار قهرمان شود، به عنوان نامزد 
بهترین تیم انتخاب شده است. تیم »راگبی با ویلچر بریتانیا« و تیم »والیبال نشسته بانوان آمریکا« رقیبان والیبالیست های ایران در این بخش هستند. 

2 خرید تاجیکس��تانی پرس��پولیس از 
ش��رایط خود راضی نیستند و خواستار 
رسیدگی به وضعیت شان شدند. تیم فوتبال پرسپولیس در 
هفته نهم لیگ برتر مقابل هوادار به تساوی 2 – 2 رسید تا 
۱۶ امتیازی شده و با چند پله سقوط در رده ششم جدول قرار 
گیرد. سرخپوشان پایتخت در حالی در این بازی به تساوی 
رسیدند که بار دیگر خبری از حضور خریدهای تاجیک در 
ترکیب نبود. »وحدت هنانوف« و »منوچهر صفروف« که ۱۷ 
آبان  با توافقی به مدت 2 س��ال وارد تهران ش��دند، به دلیل 
محرومیت این باش��گاه از نقل و انتقالات هنوز نتوانسته اند 

برای پرسپولیس بازی کنند. باشگاه پرسپولیس همچنان از 
پرداخت کامل مطالبات گابریل کالدرون و خواکین، مربیان 
پیشین این تیم ناتوان است و این یعنی بسته ماندن پنجره. این 
وضعیت موجب شده تاجیک ها که فعلا با هیچ رسانه ای حاضر 

به گفت وگو نشده اند، از وضع موجود اعلام نارضایتی کنند. 
مدیر برنامه ه��ای هنانوف و صفروف دلخوری خریدهای 
تاجیک یحیی را به گوش مجید صدری رس��انده اس��ت تا 
سرپرست باشگاه پرس��پولیس وعده ای دوباره به آنها بدهد. 
باشگاه پرسپولیس که عنوان کرده بود قسط سوم و نهایی را 
قبل از داربی پایتخت به حساب این مربی در سوییس واریز 

می کند، هنوز موفق به انجام این کار نش��ده است تا صدای 
صفروف و هنانوف بابت بازی نکردن دربیاید. 

این 2 بازیکن با وجود اینکه در تمرینات حضور دارند اما به 
دلیل عدم ثبت قراردادهای شان جایی در تاکتیک های یحیی 
گل محمدی ندارند تا این مربی نیز نس��بت به این موضوع 
ناراضی باشد. وی  در نشست خبری قبل از بازی با هوادار نیز 

از آنها به عنوان »توریست« یاد کرد. 
به نظر می رسد هنانوف و صفروف به طور قطع در دیدار 
چهارش��نبه هفته جاری پرسپولیس با پیکان نیز غایبند و 

نمی توانند برای سرخ ها بازی کنند. 

گزارش

فرشاد فلاحت زاده در گفت وگو با »وطن امروز« پس از طلسم شکنی آبی ها با برد مقابل پیکان: 

قهرمانیدورازدسترسنیست

یکشنبه ۲1 آذر 1۴۰۰
وطن امروز     شماره ۳۳7۳

]  مارکا   [

سامبا برای داربی
]   اسپورت  [

]  موندودپورتیوو   [آخرین پیشنهادها برای هالند

برنامه برای خط حمله
]  گاتزتا  [

]  آ.اس  [یوونتوس در تعقیب غول ها

سرزو: ما تیمی برنده هستیم

زهره ف�لاح زاده: س�رانجام ن�وار تس�اوی های پی در پی 
آبی پوشان پایتخت پاره شد و شاگردان مجیدی پس از ۵ 
تساوی به برد ۳ بر صفر مقابل پیکان دست یافتند؛ دیداری 
که یکطرفه بود و تیم مجتبی حسینی زورش به استقلال 
نرسید. آبی ها در هفته دهم باید به مصاف سپاهان بالانشین 
و مدعی بروند که تنها ۲ امتیاز اختلاف با این تیم در جدول 
دارند. »وطن امروز« پس از دیدار آبی های پایتخت با پیکان 
با فرشاد فلاحت زاده، پیشکسوت استقلال گفت وگو کرد. 

صدای ۲ بازیکن خارجی پرسپولیس درآمد

تاجیکهادرسرگردانیمحض


